
 

Protokół nr 41/13 

z posiedzenia Komisji Ochrony Środowiska, z dnia 14.01.2013 r. 

 

Komisja w pełnym składzie ( 4 osoby) obradowała w dniu 14.01.2013 r. pod przewodnictwem 

Andrzeja Góreckiego – przewodniczącego komisji. 

 

Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli: 
D. Bielecki – Wójt Gminy Pomiechówek  
Piotr Kownacki – wydz. ochrony środowiska 
Wanda Karabin – gosp. gruntami I nieruchomościami, 
Marcin Śmigas – informatyk, 
Artur Bonas, 
Paweł Szymański – mieszkaniec ul. Wojska Polskiego w Pomiechówku 
Marek Dobrzański -  ul. Wojska Polskiego 
 
Porządek posiedzenia obejmował następujące punkty: 
 
1.Przedstawienie spraw bieżących przez pracowników Urzędu Gminy. 
2.Zapoznanie Komisji z projektem regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie gminy 
Pomiechówek. 
3.Możliwość przepływu dokumentów drogą elektroniczną w Radzie. 
4.Propozycje rozwiązania problemu zwalczania komarów na terenie Gminy. 
5.Sprawa przytuliska dla zwierząt, znajdującego się przy ul. Wojska Polskiego 19 w Pomiechówku. 
6.Ustalenie planu pracy Komisji Ochrony Środowiska na 2013r. 
7.Sprawy różne. 
 
Ad.1 
Wanda Karabin nawiązała do tematu dotyczącego podjętych działań związanych ze zwrotem podatku 
VAT z inwestycji gminnych, chodzi o halę sportową. Warunkiem uzyskania VAT-u jest oddanie obiektu 
w dzierżawę Komunalnemu Zakładowi Budżetowemu. 
Dzierżawa na czas do 3 lat nie wymaga zgody Rady Gminy, taka umowa została zawarta z końcem 
grudnia do końca marca 2013r. po to, aby był czas na przygotowanie pełnej procedury, czyli zgody 
Rady Gminy, wykazu, ogłoszenia w prasie itd. W związku z tym został przygotowany projekt uchwały 
na wydzierżawienie hali sportowej dla KZB na czas nieoznaczony. Żeby dostać zwrot VAT-u z tej 
inwestycji musi być to czynność opodatkowana, czyli ten, który wybudował obiekt musi być 
płatnikiem VAT i ten, który to eksploatuje też. Warunki te spełnia KZB. Będzie to dzierżawa odpłatna 
za kwotę 800 zł miesięcznie. 
 
Komisja pozytywnie zaopiniowała powyższe. 
 
 
 
 
 
 



Ad.3 
Andrzej Górecki - przewodniczący komisji zaproponował udoskonalenia w zakresie przepływu 
informacji w Radzie drogą elektroniczną. Chodzi o stworzenie podstrony Rady Gminy, na której 
zamieszczane byłyby protokoły z sesji, z komisji, interpelacje i zapytania radnych oraz udzielone 
odpowiedzi. 
 
Przewodniczący Komisji miał też uwagi co do strony internetowej Gminy, ale to będzie omówione w 
obecności P. Agnieszki Ujazda-Miedzy, która zajmuje się stroną zewnętrzną, czyli portalem Gminy 
Pomiechówek. Marcin Śmigas zajmuje się sprawami technicznymi strony internetowej. 
 
Ponadto Pan Górecki proponował, aby obieg dokumentów papierowych został zastąpiony wersją 
elektroniczną. Ci radni, którzy będą sobie tego życzyli, mogliby otrzymywać materiały na sesję drogą 
elektroniczną. 
Taką propozycję popierał radny Mariusz Wyszyński. 
Sceptycznie do tematu odnosiła się radna Urszula Nowakowska. Dla niej tradycyjny sposób 
przekazywania materiałów na sesję jest najskuteczniejszy. 
Pan Marcin Śmigas oświadczył, że od strony technicznej nie ma problemu z  wprowadzeniem nowego 
systemu przepływu dokumentów w Radzie. 
 
Komisja zaproponowała przedstawienie tematu na pozostałych komisjach, celem wypowiedzenia się 
wszystkich Radnych w tej sprawie. 
 
Ad.2 
Członkowie komisji otrzymali projekt regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie gminy 
Pomiechówek, który powinien być uchwalony do końca marca 2013r. 
Przy okazji tego punktu, dyskutowano nad sprawami związanymi z nowym systemem 
gospodarowania odpadami komunalnymi. 
Radny Andrzej Górecki podniósł temat możliwości wykonywania tych zadań przez Komunalny Zakład 
Budżetowy. 
Wójt odpowiedział, że na chwilę obecną nie jest to przewidywane z kilku przyczyn. KZB nie jest 
przygotowany do prowadzenia tego zadania pod względem finansowym i technicznym  
(zakup śmieciarek). Byłoby to bardzo trudne i nie wykonalne w chwili obecnej. 
Radny Andrzej Górecki stwierdził, że do budowania dróg KZB też nie był przygotowany, a jednak 
zaczął się tym zajmować. Dlatego nie widzi problemu przyjęcia tego zadania, tym bardziej, że 
podstawowymi zadaniami KZB jest utrzymanie czystości i porządku w gminie, gospodarka 
wodociągowa i ściekowa.  
Radny Mariusz Wyszyński uważał, że byłoby to nawet z korzyścią dla KZB, bo prowadzenie zadań z 
zakresu gospodarki wodnej, gospodarki ściekowej, utrzymania czystości i porządku jest czymś, co się 
nie kończy. Podjęcie tych prac daje utrzymanie KZB i stałą pracę. Budowanie dróg i ich zimowe 
utrzymanie jest pracą sezonową, nie daje stałego zajęcia dla KZB. 
Poza tym – dodał Andrzej Górecki – łatwiej dać pracę ludziom z naszego terenu przy obsłudze 
wywozu odpadów, niż przy budowie dróg, gdzie często trzeba posiadać specjalistyczne uprawnienia 
na sprzęt. 
Wójt oświadczył, że zostanie przeprowadzona analiza przejęcia przez KZB prac związanych z 
gospodarką odpadami komunalnymi i wtedy dopiero może być podjęta jakaś decyzja w tej sprawie, 
ale na pewno nie będzie to już. Kwestię tę można rozważyć na przyszłość. 
 
 
Radna Urszula Nowakowska uważała, że powinno być jasno powiedziane, iż w pierwszej kolejności 
bez przetargu zadania te powinny wykonywać Komunalne  Zakłady Budżetowe. 
 
 



 
Podsumowanie tematu: 

 przeanalizowanie projektu regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie gminy 
Pomiechówek – na następne posiedzenie dalsza dyskusja w tym temacie, 

 przeprowadzenie przez Urząd Gminy analizy możliwości przejęcia przez KZB zadań z zakresu 
gospodarowania odpadami komujnalnymi 

 
 
Inne sprawy dotyczące ochrony środowiska poruszone przez członków komisji: 
 
Radny Mariusz Wyszyński – zapytał, do kiedy należy zgłaszać wyroby zawierające azbest. 
Piotr Kownacki – do końca stycznia corocznie jest obowiązek składania informacji o azbeście, jest to 
podstawą do wystąpienia o dofinansowanie utylizacji wyrobów azbestowych. 
Radny Andrzej Górecki zapytał, czy będzie rozwiązana sprawa stawu w Kosewie. 
Piotr Kownacki – poinformował, że zostały przeprowadzone dwukrotnie kontrole w zakresie wywozu 
nieczystości z okolicznych posesji. Większość mieszkańców była w stanie okazać takie rachunki. 
Problemem szczelności szamb zajmuje się Inspektor Nadzoru Budowlanego, ale ostatecznej 
odpowiedzi o wynikach tych kontroli jeszcze nie ma. Na ponaglenia z Urzędu odpowiadają, że trwa 
analiza dokumentów. 
p. Artur Bonas  zapytał P. Kownackiego, czy ktoś konsultował z nim wnioski sołtysa wsi Kosewko 
odnośnie stawu w Kosewie, złożone do budżetu na 2013r. 
P. Kownacki odpowiedział, że nikt z nim nie konsultował tych spraw. 
 
Ad. 4 
Przewodniczący Komisji – Andrzej Górecki przedstawił pomysł zaczerpnięty z warszawskiej dzielnicy 
Białołęka dotyczący zwalczania komarów. Powstała tam specjalna wieża lęgowa dla jerzyków. To 
pierwsza taka budowla w Polsce. Ma ponad osiem metrów wysokości. Jest wykonana ze stali 
ocynkowanej. Mieści sie w niej blisko 100 budek dla ptaków. Te małe, przypominające jaskółki ptaki, 
to niezastąpiona, a przede wszystkim naturalna broń przeciwko komarom  i meszkom. W ciągu doby 
jeden jerzyk potrafi zjeść nawet 20 tysięcy tych dokuczliwych owadów. Cena takiej wieży to koszt od 
7.000 do 100.000 zł. Więcej szczegółów na ten temat ma nadesłać radny Białołęki, z którym p. 
Górecki nawiązał kontakt. 
 
Radni uważali, że temat jest wart bliższego zainteresowania, po otrzymaniu dodatkowych informacji 
Komisja wróci do tematu. 
 
Ad.5 
Komisja dyskutowała nad problemem przytuliska dla psów, znajdującego się przy ulicy Wojska 
Polskiego 19 w Pomiechówku u P. Antoniny Jaworskiej. W tej części posiedzenia udział wzięli sąsiedzi 
p. Jaworskiej – Pan Paweł Szymański i Pan Marek Dobrzański.  
Przewodniczący Komisji poinformował, że w ubiegłym tygodniu zgłosili się do niego ci Panowie w 
sprawie dla nich bardzo uciążliwej,   dotyczącej przytuliska dla psów, które stworzyła na swojej 
działce P. Antonina Jaworska. Przynieśli ze sobą kilka pism, które były wysłane do Wójta Gminy -
19.04.2012r., do Powiatowej Stacji Sanitarno-Epidemiologicznej – wrzesień 2012r, do Powiatowej 
Inspekcji Weterynaryjnej – październik 2012r. ale żadna z tych instytucji nie potrafiła skutecznie 
rozwiązać problemu. 
 
Po tym wstępie Przewodniczący Komisji oddał głos przybyłym na Komisję mieszkańcom ulicy Wojska 
Polskiego. 
 
Pan Paweł Szymański – dla mnie nie jest to przytulisko dla psów, ale jest to nielegalna fabryka  
zwierząt. Sąsiedztwo to jest niezwykle uciążliwe, w zasadzie do szczekania psów, to już można było 



się przyzwyczaić, ale tam są gorsze rzeczy. Na działce tej od lat są składowane odchody zwierzęce, z 
których wydobywa się niesamowity fetor. Poza tym szczury, które są stałymi gośćmi działek. Trzeba   
zwrócić uwagę na gromadzone w murach po starym garażu, na wprost bramy wjazdowej, odchody 
zwierzęce. Od 2009 roku nie było to wybierane. Nie jestem specjalnie wyczulony – zaznaczył p. 
Szymański – na tego typu zapachy zwierzęce, ale to co jest na tej działce, jest czymś 
niewyobrażalnym, na określenie tego co się tam dzieje  brakuje słów. 
Pan Marek Dobrzański dodał, że nieprzyjemny zapach jest najbardziej dla nich uciążliwy, głównie po 
deszczach, kiedy to wszystko unosi się w powietrzu. Poza tym skażenie gleby i szczury, które 
spacerują z jednej działki na drugą. Nie mówiąc już o języku, którym posługuje się P. Jaworska, 
zwracając się do zwierząt. 
Dla zobrazowania sytuacji – P. Szymański –  podkreślił, że on przez całe swoje życie nie przeklął tyle 
razy, ile ta pani jednego dnia. Jest to osoba niezrównoważona emocjonalnie, najpierw przeklina na 
psy, by za chwilę zwracać się do nich pieszczotliwie. 
 
Zdesperowani tą sytuacją mieszkańcy  szukają jakiegoś rozwiązania tej przykrej sprawy. Pytają, co 
Urząd Gminy zamierza  w tym temacie zrobić. 
Apelują o zdecydowane podjęcie jakichś działań, bo sprawa ta robi się coraz bardziej niebezpieczna. 
 
P. Szymański  dodał, że Pani Jaworska ma córkę, do której dotarł i przeprowadził w tej sprawie 
rozmowę. Niewiele może ona pomóc, bo Pani Jaworska utraciła z córką kontakt, gdy ta miała 16 lat. 
 
Piotr Kownacki zaznaczył, że w 2011r. sprawie tej zaczęto baczniej się przyglądać. Początkowo 
zlecono kontrolę Powiatowemu Lekarzowi Weterynarii pod kątem szczepień oraz sprawdzenia 
dobrostanu zwierząt. Takie kontrole zostały przeprowadzone w maju 2011r. było wtedy  99 psów i 8 
szczeniąt. Stwierdzono, że stan zdrowia i kondycja fizyczna psów nie budziły zastrzeżeń. Podczas 
kontroli wykazano, gdzie gromadzone są odpady i ile jest  karmy. Wtedy Lekarz Weterynarii nie 
widział problemu. Po kolejnych zgłoszeniach zwrócono  się ponownie do Lekarza Weterynarii oraz do 
Państwowej Inspekcji Sanitarnej o przeprowadzenie kontroli. Inspekcja Sanitarna uchylała się od 
przeprowadzenia kontroli jako organ samodzielny, proponując powołanie komisji, ale wójt takiej 
możliwości nie miał. 
Inspekcja Sanitarna tak naprawdę nie podjęła żadnych czynności. W kolejnym protokole Lekarz 
Weterynarii nie wykazał żadnych nieprawidłowości. Jeżeli chodzi o odpady, w trakcie kontroli Pani 
Jaworska przekazała fakturę na wywóz odpadów z działki przy ulicy Wojska Polskiego 19, wystawioną 
na nazwisko Olga Cieślik. Wynika z niej, że odpady zostały wywiezione w dniu 18 i 19 kwietnia 2011 r. 
Oprócz tego P. Jaworska posiada umowę na wywóz odpadów. Zużytą słomę wywieziono na tereny 
prywatne w okolice Goławic. W październiku 2012 r. Sanepid przeprowadził kontrolę, ale nie weszli 
nawet na teren działki. Lekarz Weterynarii 30.11.2012 r. wykazał stan aktualny 123 psy i zwrócił się 
do Urzędu Gminy o rozpatrzenie możliwości odebrania czasowego części psów. Urząd Gminy w dniu 
28.12.2012 r. wystąpił do fundacji, które prowadzą schroniska dla psów o zabranie części zwierząt,  
na razie nie ma odpowiedzi. 
Jeżeli będzie możliwość odebrania tych psów, to tak się stanie, ale to nie rozwiąże problemu, bo P. 
Jaworska zgromadzi sobie następne. Poza tym wystąpiono do Ośrodka Pomocy Społecznej w 
Pomiechówku o objęcie tej Pani opieką, chodzi tutaj głównie o zbadanie zdrowia psychicznego, czy jej 
działania nie stwarzają zagrożenia dla jej życia. Takie badania zostaną przeprowadzone, w 
konsekwencji może być wniosek do Sądu o ubezwłasnowolnienie bez jej zgody. Jeżeli doszłoby do 
takiej sytuacji, wszystkie działania może podejmować córka. Będę się kontaktował z tą Panią, jest jej 
pełna wola, żeby ten problem rozwiązać. Założeniem naszym jest rozwiązanie problemu w całości. 
 
Radny Andrzej Górecki – problem trwa od 2009 roku, do dnia dzisiejszego liczba psów wzrosła do 
150. W związku z tym mam pytanie, dlaczego nic do tej pory nie zrobiono, dlaczego dobrowolnie 
zrezygnowano z podatku za te psy. Jak mają sołtysi zbierać ten podatek, skoro Gmina daje taki 
przykład, mając “pod nosem” tyle psów nie zbiera podatku, a problem jest znany Gminie. Druga 



sprawa, Powiatowa Stacja Sanitarno-Epidemiologiczna w piśmie z dnia 15.10.2012 r. jasno i wyraźnie 
mówi, że poruszone tematy nie dotyczą Inspekcji Sanitarnej. Problem wywozu nieczystości, odchody 
oraz podległych zwierząt leży w gestii Urzędu Gminy. Dlaczego nie przeprowadzono inwentaryzacji 
tych psów. 
Piotr Kownacki wyjaśnił, że w ustawie o ochronie zwierząt jest określone, że nie ma możliwości 
wykonania inwentaryzacji, szczepienia zwierząt na prywatnej działce. Nie ma przepisów, które 
zezwolą Gminie na takie działania. Jeżeli coś byśmy zrobili, to zaraz pojawią się wszystkie media w 
obronie tych zwierząt. 
P. Paweł Szymański – mam wgląd na działkę P. Jaworskiej i  cały czas mam kontrolę nad tym lub moja 
żona. Jeżeli coś się dzieje, to jest to przez nas dokumentowane. Nie było czegoś takiego, żeby 
ktokolwiek od 2009 roku wywoził chociaż jedną taczkę tych odchodów. Nikt niczego nie wywoził, a 
napisać można wszystko. Tak samo jest z tymi zaświadczeniami, nie ma to żadnego odzwierciedlenia 
w stanie faktycznym. Ja przez 20 lat dzień w dzień tę kobietę obserwuję, bo mam widok z okien na jej 
działkę  i wiem, co jest tam robione. 
Radny Andrzej Górecki – niektóre gminy uchwaliły prawo miejscowe – zakaz przebywania w budowie 
zwartej więcej niż np. 5 psów. 
Piotr Kownacki – wyjaśnił, że Gmina niewiele może w tym temacie zrobić. Przepisy nie pozwalają na 
podjęcie działań związanych z przeprowadzeniem sterylizacji psów, ponieważ na to musi wyrazić 
zgodę właścicielka terenu. Podobnie rzecz się ma jeżeli chodzi o badanie gruntu będącego prywatną 
własnością. Tu również Gmina nie może poczynić żadnych działań. Póki co, jedynym działaniem jest 
skierowanie sprawy do OPS celem objęcia tej Pani opieką, z sugestią zbadania jest stanu zdrowia 
psychicznego   i ewentualnego skierowania sprawy do Sądu o ubezwłasnowolnienie. Na obecną 
chwilę nie ma też przepisów określających dopuszczalną ilość psów w danym gospodarstwie 
domowym. Dopiero w projekcie regulaminu o utrzymaniu czystości  i  porządku na terenie gminy 
Pomiechówek proponuje się wyznaczenie 3-5 psów, z wyłączeniem hodowli zarejestrowanych w 
Związku Kynologicznym, z tym że nie wiadomo, czy przepisy te będą regulowały sprawy już zastane. 
Jest to do wyjaśnienia pod kątem prawnym 
Pan Marek Dobrzański – do tej pory nikt nie stwierdził, żeby ta osoba stwarzała zagrożenie dla 
otoczenia. 
Pan Paweł Szymański –jest to osoba dotknięta uporczywą obsesją zwierzęcą. Ona ulegnie 
samozatraceniu, ale będzie walczyła o każdego pieska. Osoba jest niezrównoważona emocjonalnie.  
Pan Artur Bonas – wyszła inna sprawa, bo jest wiadomo od iluś lat, że na terenie tej działki jest 
określona liczba psów. Teraz Urząd Gminy nie może odstąpić od wymiaru tego podatku. 
Radna Urszula Nowakowska – z tego co wiem, przepisy podatkowe mówią, że podatek można 
ściągnąć do 5 lat wstecz. 
Radny Andrzej Górecki – nie chodzi o to, żeby tej osobie przysądzić podatek 2-4 tys. zł, ale żeby to był 
argument przetargowy do ograniczenia lub likwidacji tego stada psów. 
Pan Paweł Szymański – istnieje coś takiego jak choroba odzwierzęca, której bakterie mogą rozwijać 
się nawet do 10 lat. Czy nie należałoby zbadać ziemię na posesji Pani Jaworskiej, wziąć próbki do 
pobrania, czy nie jest zakażona bakterią z odchodów zwierzęcych. Poza tym sama P. Jaworska 
stwarza zagrożenie chorobowe, bo po kontakcie z psami i z odchodami zwierząt nie myje rąk, bo nie 
ma wody z powodu popękania rur, tylko je wyciera do szmaty, potem chodzi po sklepach i te bakterie 
roznosi. 
Radny Andrzej Górecki – proponuję przy następnym szczepieniu doprowadzić do pełnej 
inwentaryzacji psów. Każdy pies powinien mieć zrobione zdjęcie. Można dogadać się z Panią 
Jaworską, czy pozwoli psy zaczipować, jeśli nie to zdjęcie powinno wystarczyć. Przy okazji szczepienia 
spróbować przeprowadzić sterylizację psów, co by pozwoliło na zahamowaniu rozmnażania się stada. 
Należy też przeprowadzić badania skażenia sąsiednich działek. 
Pan Paweł Szymański – każda hodowla ma jakiś cel, rozumiałbym żeby te psy nadawały się po 
przeszkoleniu na przewodnika dla osób niewidomych, dla dzieci z porażeniem mózgowym, dla osób 
niepełnosprawnych. Wtedy nic bym nie mówił, bo widziałbym, że to służy jakiemuś dobru, ale tu nie 
ma sensu żadnego. 



Radna Urszula Nowakowska – jeżeli takie duże skupisko zwierząt jest w jednym miejscu, to na pewno 
jakaś strefa ochronna powinna być ustalona od tego. 
Radny Mariusz Wyszyński – uważam, że można obciążyć podatkiem od psów. Jeśli zapłaci podatek, bo 
może być tak, że ktoś jej w tym pomoże, to wtedy będą pieniądze na sterylizację tych psów. 
 
Ustalono, że kolejna komisja na ten temat odbędzie się pod koniec kwietnia 2013 r. Komisja zapozna 
się z podjętymi przez ten czas działaniami dotyczącymi rozwiązania tego problemu. 
 
Pan Szymański  i  Pan Dobrzański apelowali o rzetelne podejście do sprawy. 
 
Piotr Kownacki poinformował, że na najbliższym posiedzeniu Komisji przedstawi Program Opieki nad 
Zwierzętami bezdomnymi.  
 
Ad.6 
 
Komisja ustaliła plan pracy na 2013r. - stanowi on załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Ad.7 
Sprawy różne. 
 
Radny Andrzej Górecki po zapoznaniu się z odpowiedzią na wniosek dotyczący rozliczenia funduszu 
sołeckiego za 2012r., ponownie wystąpił o uszczegółowienie (kopie faktur) realizacji poszczególnych 
zadań z wykonania funduszu sołeckiego Brody, Brody Parcele za 2012r. 
 
Pan Artur Bonas mówił o odśnieżaniu ulic w centrum Pomiechówka. Chodzi o lód jaki mieliśmy tutaj 
pod koniec grudnia i na Nowy Rok. Było tak ślisko, że dzieci nie mogły dojść do szkoły. Nie dało się 
chodzić chodnikami, nie było nic zrobione, nawet piaskiem nie było posypane.  Plac przed halą, gdzie 
odbył się Sylwester był tylko w części odkuty z lodu, od połowy do bramy ludzie chodzili po lodzie. 
Prosił o interwencję w tej sprawie. 
 
Komisja przyjęła do wiadomości powyższe i wystąpiła z wnioskiem o wzmożenie działań i 
intensywniejsze odśnieżanie i posypywanie ulic i chodników w razie wystąpienia opadów śniegu i 
gołoledzi -  szczególnie w miejscach najwięcej uczęszczanych, jak centrum Pomiechówka (ulica 
Szkolna, tereny przy szkole, przy urzędzie gminy, przy aptece itd). 
 
Na tym posiedzenie zakończono. 
 
 
Protokołowała: 
Teresa Leszczyńska 
 
 
 
 
Przewodniczący Komisji: 
Andrzej Górecki    
 
 
 
 


